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Protokół Nr XXXVI/2021
z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odbytej

w Urzędzie Miejskim w Sępólnie Krajeńskim w sali im. L. Prądzyńskiego
w dniu 29 września 2021r. w godzinach od 10:00 dol3:20

Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski.

Miejsce obrad: sala im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w Sępólnie Krajeńskim
ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, źe sesja będzie utrwalona za pomocą
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagra?nia z sesji są udostępnione w Biuletynie
Informacji Publicznej i na stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo
przyiety.

Sesja przeprowadzona przy użyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia )O'XVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej, który przywitał :
- Burmistrza Sępólna Krajeńskiego Pana Waldemara Stupa?łkowskiego,
- radnych Rady Miejskiej,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz pracowników Urzędu Miejskiego,
- sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a takźe oglądających w mediach,
szczególnie dyrektorów szkół, przedszkoli, nauczycieli i uczniów szkół podstawowych,

rodziców, dziadków i opiekunów wyróźnionych dzieci oglądających w mediach,
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie,
rnediH,

Przewodniczący RM dodał, że o sesji związanej z tematem oświaty w Gminie Sępólno
Krajeńskie oraz przyznanych stypendiach, nagrodach i wyróżnieniach dla uczniów
powiadomił również:
- Pana Mikołaja Bogdanowicza Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego,
- Pana Marka Gralika Kujawsko-Pomorskiego Kuratora Oświaty,
- Pana Roberta Preus Dyrektora Kujawsko-Pomorskiego Centrum Edukacji
Nauczycieli,
- Panią Annę Niemczyk Prezesa ZNP Oddział w Sępólnie Kraj.,
- Pana Marka Liberę Przewodniczącego Wolnego Związku Zawodowego ,,Forum -
Oświata".

W obradach sesji udział wzięli:
-radni wg listy obecności - załącznik nr 1,
-sołtysi wg listy obecności - załącznik nr 2,
-pracownicy Urzędu Miejskiego, dyrektorzy jednostek podległych, zaproszeni goście
oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach wg listy obecności - załącznik nr 3.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecny radny RM Mateusz Oelberg.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć wniosek o
zmianę porządku obrad.

Wobec tego, że nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad.

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozda?nie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między
sesjarni, w tyrn z wykonania uchwal Rady Miej skiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sępólno Krajeńskie.

8. Informacja o przyznanych stypendiach, nagrodach i wyróżnieniach Gminy
Sępólno Krajeńskie dla uczniów za uzyskane w poprzednim roku szkolnym
wyniki w nauce oraz szczególne osiągnięcia edukacyjne, artystyczne i sportowe.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w spraw'e uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok,

c) wyra?żenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych przy
ul. Przemysłowej w Sępólnie Krajeńskim,

d) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych przy
ul. Szkolnej w Sępólnie Krajeńskim,
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e) przeprowadzenia wyborów uzupełniających członka Rady Sołeckiej na
kadencję 2019-2023.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przygotowanego porządku obrad.

Że Rada Miejska będzie obradowała wg

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnyrn za pomocą poczty elektronicznej. Zapytał radnych o
ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z X)O'V sesji Rady Miejskiej zosta?ł przyjęty następującymi głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowa?nia obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzyrnali.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Pan Waldemar Stupalkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odczytał sprawozdanie
z działalności w okresie między sesjarni.

Odnośnie przystąpienia do spółki SIM ,,KZN-Bydgoski" sp. z o.o. poinformował, że do
tej spółki przystąpiło łącznie 17 grnin z dawnego terenu województwa bydgoskiego. W
Województwie Kujawsko-Pomorskim są 2 SIM tj. okręg toruński i okręg bydgoski. W
bydgoskim jest 17 samorządów i najbliższe to Nakło, Mrocza, Gostycyn. Na spotkaniu
podpisano akt za?ło0cielski spółki, ale nie zostaly wybrane władze zarządzające i
kontrolujące. Ka?żdy z udzialowców ma prawo zgłosić po jednyrn kandydacie do rady
nadzorczej. Uprawnienia do składania kandydatów do zarządu ma przede wszystkim
Krajowy Zasób Nieruchomości. Ka?;żdy z sarnorządów, który wszedł do tej spółki
oczekuje realizacji na jego terenie budowy mieszkań, które będą wydzierźawiane w
formie mieszka?ń czynszowych.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przekazał szerszą informację na temat
wydanej decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla obwodnicy Sępólna
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Krajeńskiego. Wskazał, że zakończył się tzw. okres planistyczny, uzgodnieniowy,
wybierający warianty. Decyzja ta stanowi krok milowy, żeby obwodnica Sępólna
Krajeńskiego powstala. Od tego momentu można już zabiegać o jej fizyczną realizację.
Decyzję w tej sprawie będzie podejmowała Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i
Autostrad w Bydgoszczy, lecz pewne zabiegi trzeba będzie robić również w centrali w
Warszawie.

Burmistrz Sępólna Krajeńskie przedstawił historię jak rodziła się ta decyzja.

Wskaza?ł, że początki tej decyzji sięgają roku 2002. W 2002 roku na zlecenie
wszystkich samorządów naszego powiatu zosta?ła opracowana dokumentacja pn.
Analiza bezpieczeństwa ruchu drogowego. Z tej analizy wynikały nie tylko
rozwiązania poprawiające bezpieczeństwo na drogach na terenie naszego powiatu,
gdzie przyldadem są zrealizowane skrzyżowania okrężne w Sępólnie, Więcborku i
Kamieniu, ale były zaznaczone również sprawy obwodnic dla Karnienia Krajeńskiego
i Sępólna Krajeńskiego.

W roku 2003 opracowanie zostało przekazane w lipcu do Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad.

W rolcu 2005 Gmina zleciła przygotowanie geodetom podkładów mapowych i
wyznaczenie pasa szerokości 50 m proponowanej trasy obwodnicy dla wariantu 3B z
uwzględnieniem wszystkich kolizji, nasadzeń oraz inwentaryzację obiektów
niewniesionych do zasobów geodezyjnych. Zlecenie to zostało sfinansowane ze
środków sarnorządowych.

W roku 2006 Gmina na swej stronie internetowej oraz na tablicach ogłoszeń w
Urzędzie oraz w Zarządzie Drogowym w Sępólnie Kraj. ogłosiła konsultacje społeczne
i udostępniła do 30 września tego rolm do wglądu koncepcję tzw. Studium
Techniczno - Ekonomiczno - Środowiskowego wraz z koncepcjarni programowyrni
dla obwodnicy.

W roku 2007 działa?ło forum dyslmsyjne dotyczące wariantów obwodnicy. Burmistrz
udziela?ł stosowanych informacji i odpowiedzi osobom, które uczestniczyły w tym
forum.

W 2008 roku zostało podpisane porozumienie pomiędzy Powiatem Sępoleńskim a
Gminą Sępólno Krajeńskie i Gminą Karnień Krajeński w sprawie aktualizacji STEś
wraz z koncepcjarni programowyrni. Aktualizacje ponownie przekazano w sierpniu
2008 r. do GDDKiA w Bydgoszczy.

W roku 2009 wystosowano pismo do parlarnentarzystów, o wsparcie działa?ń
mieszkańców i władz samorządowych grniny i powiatu w spraw'e budowy obwodnicy
dla Sępólna i Kamienia Krajeńskiego. Prośbę tą z wnioskiem przesłano do Ministra
Infrastruktury o umieszczenie przedmiotowego zadania w ,,Programie Budowy Dróg
Krajowych na lata 2008-2012".
Zostalo podpisane również porozumienie pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, 0miną
Sępólno i Gminą Karnień w sprawie opracowania ostatecznych raportów o
oddzialywaniu na środowisko dla naszych obwodnic.

W roku 2010 dokonywano uzupełnień raportu na wniosek Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad.

W roku 2011 w wyniku współpracy udalo się kosztem wówczas 515 tys. zł wydanych
ze środków budżetu powiatu oraz grnin Sępólna Krajeńskiego, Kamienia

Strona 4 z 24



Krajeńskiego, Więcborka i Sośna dokonać analizy bezpieczeństwa ruchu drogowego
oraz projektu koncepcyjnego usprawnień ruchu dla naszych grnin.

W sierpniu 20llr. tą dokumentację przekazano do GDDKiA w Bydgoszczy. Raporty
ostatecznie uzyskały akceptację Departarnentu Środowiska w Warszawie w roku
2011.

W roku 2012 i 2013 to mieszkańcy zabrali głos w sprawie obwodnic. Były
organizowane akcje protestacyjne w sprawie braku postępu w budowie obwodnic,
złożono również petycje w sprawie budowy obwodnic i remontu drogi krajowej nr 25,
pod którą zebrano ponad 2500 podpisów. Petycje w miesiącu sierpniu 2013 r. zostaly
przekazane do GDDKIA w Bydgoszczy.
We wrześniu 2012 r. przesłano prośbę do Ministra Transportu Budownictwa i
Gospodarl-ci Morskiej o wspa?rcie działań mieszka?ńców i władz Gminy Karnień i Gminy
Sępólno w sprawie budowy obwodnic dla Sępólna i Karnienia oraz o umieszczenie
tych zada?ń w ,,Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2011-201 5".

W pażdzierniku 2013 r. przesłano prośbę do Sekretarza Stanu w Ministerstwie
Transportu Budownictwa i Gospodarki Morskiej o wsparcie dzia?łań mieszkańców w
spra'w'e budowy obwodnic dla naszych miast.

Rok 2014 to ponowna prośba do Ministra Infrastruktury i Rozwoju o wsparcie
działań mieszka?ńców naszych grnin w sprawie budowy obwodnic w ciągu drogi
krajowej nr 25.

Rok 2015 rok zgodnie z uchwałą Rady Ministrów z dnia 8 września 2015 r. w sprawie
ustanowienia prograrnu wieloletniego pod nazwą ?Prograrn Budowy Dróg Krajowych
na lata 2014-2023 (z perspektywą do 2025 r.)? budowa obwodnicy Sępólna
Krajeńskiego i Kamienia Krajeńskiego zostały wpisane na listę zad:m'? inwestycyjnych
realizowanych w rarnach tego Programu do realizacji na lata 2020-2024. Określono
łączną długość tych inwestycji 8,4 krn ( ponad 6 km w Sępólnie i ponad 2 krn w
Karnieniu Kraj eńskim).

W dniu 14 września 2015 r. Sępólno Krajeńskie odwiedził Pan Paweł Olszewski Poseł
i ówczesny Wiceminister. Podczas wizyty przedstawiono za?łożenia rządowego
Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023. Minister obieca?ł wsparcie w
staraniach o obwodnice.

W pażdzierniku 2015 r. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w
Bydgoszczy ogłosiła przetarg na opracowanie Studium Techniczno-Ekonomiczno
Środowiskowe wraz z materiałarni do decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach
dla obwodnic: Sępólna Krajeńskiego i Kamienia Krajeńskiego.

W roku 2016 zostaje podpisana przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad
w Bydgoszczy umowa na opracowanie STEŚ z firmą Getinsa Polska - Sp. z o.o.,
termin realizacji to 27 miesięcy od podpisania tej umowy. Od tego momentu zaczynają
się prace szczegółowe na temat konkretnych rozwiązań projektowych odnośnie
obwodnic.

W roku 2017 ponowna analiza środowiskowa, gdzie następują wydarzenia związane
z problema?rni związanymi z przejściem przez Dolinę Rzeki Sępolenki oraz przez D-olinę
Rzeki Kamionki. Wszystkie te rzeczy zostają podnoszone a firma, która opracowuje tą
dolmmentację musi ją stale aktualizować-i poprawiać.
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W styczniu 2018 roku Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wystosowała pismo o zorganizowanie spotkania
otwartego dla mieszkajiców z udziałem przedstawicieli GDDKiA. Niestety organ
wskaza?ł, iż nie przewiduje kolejnych konsultacji z mieszkańcarni.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego w listopadzie tego roku zwrócił się do GDDKiA w
Bydgoszczy, z prośbą o przekazanie informacji dotyczącej planowanego posiedzenia
Zespołu Oceny Przedsięwzięć Inwestycyjnych i Komisji Przedsięwzięć Inwestycyjnych,
na których dokumenty te miały być zatwierdzane. W odpowiedzi na powyższe GDDKiA
poinformowala, iż posiedzenie Zespołu Oceny Przedsięwzięć Inwestycyjnych odbyło
się dnia 7 grudnia, a przekazane przez projektanta na posiedzenie ZOPI opracowanie
było niepełne i nie było możliwości pełnego obiektywnego porównania wariantów, w
związku z tyrn podjęto decyzję, iż powyższe opracowania zostaną odrzucone, celem
ich uzupełnienia.

W roku 2019 Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wystosował kolejne pismo do GDDKiA
z prośbą o przekazanie informacji dotyczącej planowanego posiedzenia Zespołu Oceny
Przedsięwzięć Inwestycyjnych.
We wrześniu 2019 r. przekazano do GDDIFGA stanowisko Komisji Rolnictwa,
Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Kraj. dot. możliwości
uwzględnienia zastosowania na przebiegu obwodnicy bezkolizy'nych roz'mąza?ń
(wiaduktów i mostów). GDDKiA w Bydgoszczy ustosunkowując się do powyższego
wskazała, iż nie zaistniały nowe przesłanki, które miałyby wpływ na zmianę rozwiąza?ń
projektowych, czyli rozwiązania zostają ,,po staremu" w postaci skrzyżowań
okrężnych.
W dniu 20 grudnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oceny Przedsięwzięć
Inwestycyjnych z udzialem m.in. Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, Starosty
Sępoleńskiego oraz Burmistrza Karnienia. Zespół składał się z kilkudziesięciu osób,
w tyrn Ministrowie poszczególnych ministerstw, Generalna Dyrekcja, projektanci i na
tym posiedzeniu omówiono warianty przebiegu obwodnic dla Karnienia i Sępólna oraz
wskazano preferowane warianty do szczegółowego opracowania.

W roku 2020 Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad przesłała w maju
zatwierdzone protokoły z tej Komisji, w których wskazany został do realizacji wariant
W 1 CA dla Sępólna jako najkorzystniejszy.
W dniu 18 maja 2020 r. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska zawiadomił o
podjęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych
uwarunkowaniach dla budowy naszej obwodnicy.
W międzyczasie Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim podejmuje uchwałę w sprawie
uzgodnienia przejścia naszej obwodnicy przez użytek ekologiczny. W treści pisma
powołano się na uzasadnienie Nadleśnictwa Runowo, które ,,nie widzi
przeciwwskazań do konieczności naruszenia lub miesienia wskazanego'ażytku
ekologicznego". Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że chodzi o końcówkę tej
obwodnicy w Dolinie Rzeki Sępolenki, gdzie występuje obszar chroniony, tzw. u$tek
ekologiczny.
Na sesji Rady Powiatu w grudniu 2020 r. w które5 uczestniczył Naczelnik GDDKiA w
Bydgoszczy Pan Lech Grzelczak oraz Pani Iwona Kozłowska Poseł na Sejm RP
omawiano dalszy proces prac nad STEŚ.

W czerwcu 2021 roku Burmistrz Sępólna Krajeńskiego skierował pismo do RDOŚ w
Bydgoszczy obejmujące treści zwięane z działaniem grniny dla dobra mieszka?ńców i
wybraniem wariantu niekolidującego z zabudowa?niarni mieszkaniowyrni. Wyj aśnił, że
wystosowując takie pismo zwrócono uwagę, iż warto rozvva0c i wrócić do wariantu
tego, który narusza u$tek ekologiczny, co spowoduje, że nie trzeba będzie wysiedlać
właścicieli tych nieruchomości, które są na trasie projektowanej obwodnicy.
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Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Bydgoszczy w dniu 24 września wydał
decyzję o środowiskowych uwarunkowa?niach dla przedsięwzięciapn.: ,,Budowa
obwodnicy Sępólna Krajeńskiego w ciągu drogi krajowej nr 25?, dla wariantu ,,Wl
CAv2".

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, iź wariant ten ma długość 6,4
km na terenie naszej grniny. Zadanie bierze swój początek w śladzie istniejącej drogi
krajowej nr 25 i biegnie po wschodniej stronie miasta, czyli wjeżdżając od strony
Chojnic do Sępólna to przed laskiem i przed barem ,,Grand" obwodnica będzie już
odbija?ła na lewo. Dalej wyjaśnil iż skrzyżowanie z torarni kolejowyrni będzie
wykonane w formie tunelu, czyli pod torem kolejowyrn będzie przebiegala obwodnica,
następnie będzie przecina?ła tereny przeznaczone w naszych planach pod
budownictwo jednorodzinne. Następnie wyjaśnił, iż dalej będzie za Sikorzem
skrzyżowanie z drogą wojewódzką na Tucholę, dalej obwodnica przebiegnie za
ogródkami dzialkowyrni, które są przy drodze na Komierowo oraz skrzyżowanie z
drogą na Komierowo, a następnie przejście przez Dolinę Rzeki Sępolenki z wylotem
na skrzyżowanie dróg Bydgoszcz-Jastrzębiec. Skrzyżowa?nie będzie okrężne,
pięciowlotowe, ponieważ jeden z tych wlotów będzie docelowo przewidywał łączenie
obwodnicy z drogi wojewódzkiej z Grochowca. Dodał, że z Grochowca do tego ronda
będzie przyszła obwodnica drogi wojewódzkiej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zwrócił uwagę, że wiele osób w t3mi
parlarnentarzystów, samorządowców, instytucji na przestrzeni ponad 20 lat
zaang;a?żowalo się i miało wpływ na to, co wydarzyło się 24 września 2021r. Dodał, że
wszyscy starali się o rozpoczęcie budowy obwodnicy dla naszego miasta. Pan
Waldemar Stupałkowski zło$ł podziękowa?nia tyrn wszystkim, którzy udzielili tego
wsparcia, szczególnie podziękował Panu Wojewodzie Mikołajowi Bogdanowiczowi,
posłoffi Pa?nu Pawłowi Olszewskiemu, który był inicjatorem i jako Wiceminister
Infrastruktury wpisa?ł tą obwodnicę w dokumenty rządowe, Pani Iwonie Kozłowskiej,
która przez cały olves starań o wydanie tej decyzji popiera?ła, lobbowa?ła za wydaniem
tych dokumentów dla Sępólna i Karnienia Krajeńskiego oraz obecnym posłom Panu
Łukaszowi Schreiberowi oraz Panu Bartoszowi Kownackiemu, którzy zaangażowali
się jako obecni posłowie, w to żeby ta decyzja została wreszcie po wielu latach wydana.

Następnie Burmistrz stwierdził, że jesteśmy przekonani, że realizacja inwestycji w
znaczący sposób poprawi ja?kość $cia i bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Dodał,
że przez nami, kolejny trudny okres, w którym nale$ zabiegać o fizyczną jej jak
najszybszą realizację.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania?

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał na jakie tematy było spotkanie,
które odbyło się w dniu 7 września 2021r. z Panią Poseł Iwoną Kozłowską.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który zwrócił się z prośbą o szersze
informacje ze spotkania, które odbyło się w dniu 21 września 2021 r. z udzia?łem
Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz przedstawicielem Firmy Kapost.

Głos ;abrała radna RM Barbara Szlezer, która wskaza?ła, że w dniu 16 września
2021r. odbyło się spotkanie z Wicestarostą w sprawie zamontowania windy w
Urzędzie Miejskim i Starostwie Powiatowyrn, w związku z czym pojawiły się pytania,
czy zapadła jakaś wiążąca decyzja w tej sprawie oraz czy poruszony był temat
zainstalowania windy w Bibliotece Publicznej.
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Głos zabra?ła radna RM Mariola Turek, która zapytała, czy na spotkaniu z Panem
Kownackim były prowadzone jakieś rozmowy, jeżeli tak to poprosiła o więcej
informacji.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zapytała, czy na spotkaniu,
które odbyło się 21 września 2021r. z przedstawicielami Firmy Enea poruszano
tematy takie jak doświetlanie przejść dla pieszych na ulicy Hallera i Sienkiewicza.

Głos zabra?ł radny RM Antoni Dolny, który stwierdzil że mimo wszystko, jako gmina
wnioskowalby, aby grnina upominała się o to, by nastąpiły nie ronda, tylko
dwupoziomowe mosty, wiadukty, szczególnie na drodze nr 241, bo jest to
przyszłościowe. Wskazał, że nasza gmina jest gminą rolniczą i będzie dużo sprzętu
rolniczego przecina?ło drogę 25, szybkiego ruchu i będzie to zagrożenie, zwolnienie,
spowolnienie. Pan Dolny powiedział, że mimo wszystko prosiłby, aby grnina wystąpiła
o tą właśnie inwestycję. Nadmienił, że z tego co wie będą tarn dwa ronda, które będą
kosztować około 5-7 mln, a ten most też będzie tyle kosztować, więc nie widzi
żadnych kosztów innych.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wy'aśnień do pytmiia radnej RM Marioli
Turek w sprawie spotkania, które odbyło się 5 września 2021r. na strzelnicy
Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Sępólnie z Panem Posłem Bartoszem
Kownackim. Nadmienił, że było to strzelanie zorganizowane przez Kurkowe Bractwo
Strzeleckie. Na spotkanie zaproszony był Pan Poseł Bartosz Kownacki, co dało
znakomitą okazję do poruszenia spraw, na które posłowie również mają wpływ. Po
zawodach były prowadzone rozmowy podczas, których poproszono Pana Posła o
interwencję zarówno w sprawie obwodnicy jak i wniosków złożonych do funduszy tzw.
strategicznych, które Gmina Sępólno Krajeńskie zło$ła. Podkreślił, że decyzja jest
więc trzeba się z tego cieszyć.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania radnego RM
Zdzisława Szwarc dotyczącego jakie tematyki poruszane były na spotkaniu z Panią
Poseł Iwoną Kozłowską. Nadmienił, że Pani Poseł zwróciła się z tematarni, które
mieszkańcy do niej zgłosili, a konkretnie o sprawy działalności Firmy Kapost, pod
nową nazwą ,,Krajna" w Ośrodku Hotelowyrn nad Jeziorem Sępoleńskim. Dodał, że
przedstawił jak to wygląda od strony przepisów, które obowiązują w gminie, jak było
do tej pory prowadzone, jak to się zakończyło, a takźe jakie są możliwości i co tutaj
można, a czego nie można w tyrn obszarze realizować.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania radnej RM Barbary
Szlezer w sprawie windy oraz czy padły na spotkaniu jakieś konkretne ustalenia.
Ustalono, że zostanie podjęty temat zarnontowania windy w bud3mku Urzędu
Miejskiego i Powiatowego. Inwestycja będzie przeprowadzona wspólnie, tyrn bardziej
ze u$tkowników tego obiektu administracyjnego jest trzech: Urząd Pracy, Starostwo
Powiatowe oraz Gmina Sępólno Krajeńskie i każdy powinien się w równej części do
tego zadania doło0ć. Pomimo tego, źe Powiatowy Urząd Pracy nie jest właścicielem
tego obiektu, to jednak korzystających z tych pomieszczeń i z tego obiektu jest trudno
wyliczyć do kogo więcej petentów przychodzi. Ustalono, iż w przyszłorocznych
budżetach będą planowane środki na wykonanie dokumentacji projektowych na
realizację tego zadania. Nie rozmawiano o windzie w Bibliotece, bo nie dotyczy to
bezpośrednio powiatu. Gmina jest przed tworzeniem projektu budżetu na 2022 rok,
dlatego trzeba będzie niektóre rzeczy wybrać i zapewnić im finansowanie, a niektóre
z powodu braków środków nie będą wpisane do budżetu. O tyrn zadaniu gmina chce
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pomyśleć łącznie, natomiast część dotycząca tego budynku będzie współfinansowana
przez wymienione instytucje.

Odnośnie pytania wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie spotkania z
przedstawicielem Enea Oświetlenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że
dotyczyło ono spraw związanych z przekazaniem mienia grninnego oświetleniowego
za realizację nowych inwestycji oświetleniowych. Podkreślił, że nie były szczegółowo
omawiane przejścia dla pieszych, ale to również jest inwestycja.

Gmina jest na etapie szczegółowych rozmów, bo chodzi konkretnie o pieniądze. Mienie
gminy jest wycenione, jest również kosztorysowo wycenione ile nowe zadania będą
kosztowa?ły. Wycenione mienie jest dużo tańsze, niż wartość projektów, które są
przygÓtowane, dlatego trzeba to dopracować i domówić. Gmina chce zadbać, aby jak
najwięcej było nowo wybudowanego oświetlenia za przekazane Enei mienie. Czść
mienia oświetleniowego jest własnością grniny, bo nie było tak zawsze, że było to
przekazywane do Enei.

Następne Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania dotyczącego
spotkania z udziałem Przewodniczącego Rady Miejskiej z Zarządem Firmy Kapost.
Firma Kapost przyszła z problemem związanyrn z chęcią prowadzenia przez nich
działalności jaka była prowadzona tarn do tej pory. Przypomniał, źe Firma Forest
przesta?ła tarn prowadzić działalność terapeutyczną, w związku z wyrokiem sądowym,
który został tej firmie nadany na wniosek pośrednio gminy, a bezpośrednio Pana
Wojewody. Wyjaśnił, że sąd zdecydowa?ł, że nie można prowadzić tarn dzia?łalności
medycznej, nie mając zarejestrowanego fa?ktycznie podmiotu medycznego w tyrn
miejscu, czy też, w ogóle. Dodal, że grnina nie otrzyrna?ła tego wyroku, natomiast
dotarła tylko taka informacja, ze zapadł taki wyrok. Gmina otrzyrnała pismo od Firmy
Forest przepraszające i przyznające racje, źe od początku grnina stała na właściwej
drodze, źe będą problemy. Jednocześnie grnina dostała informację, źe firma kupiła
inny obiekt i będzie taką dzia?łalność dalej prowadziła, ale ju?ź nie na terenie naszej
gminy, niemniej dalej jest otwarta na współpracę w innych obszarach, jeżeli chodzi o
pomoc terapeutyczną.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienił, że właściciel tego obiektu, czyli Firma
Kapost zdecydowała się prowadzić tego typu działalność dalej w tyrn miejscu.
Zdaniem Burmistrza dalej są problemy tego sarnego typu, bo miejsce jest to sarno
przeznaczone w Studium pod tereny sportowo- rekreacyjno- turystyczne i koliduje to
z dzia?łalnością medyczną. Na dzisiaj firma prowadzi usługi w ten sposób, zgodnie z
przekazaną informacją, iż w hotelu jest prowadzone zakwaterowanie, czyli pacjenci,
pensjonariusze tarn śpią i jedzą, natomiast usługi medyczne są wykonywane w innym
miejscu, na ulicy Wojska Polskiego 10. Burmistrz stwierdził, że wydaje się, że tak
może być, natomiast firma chce wszystko prowadzić na miejscu. Na spotkaniu była
dyskusja i pytania, co nale,$ zrobić, aby prowadzić w tyrn miejscu dzialalność tego
typu. Poinformowano, że jest kolizja z dokumentarni strategicznyrni, poniewa,ż jest
Studium zagospodarowania przestrzennego naszej grniny, które jasno wskazuje jakie
tereny pod co są przeznaczone. Ponadto Rada Miejska podjęła już stosowną uchwałę
o opracowaniu miejscowego planu tego obszaru. Plan ten ma doprecyzować wszystko
zgodnie ze Studium, aby nie było wątpliwości co moźna, a co nie moźna oraz na jakich
zasadach. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, źe rozmowa była informująco-
wyjaśniająca, w wyniku której firma zło$ła pisma do grniny wnioskujące o zmianę
Studium oraz o zmianę planu. Doda?ł, że jeżeli będzie przyjęty wniosek- o Studium to
plan będzie musiał być wstrzyrnany, a jeżeli radni dalej podtrzyrnają swoje
stanowisko, że teren ten jest właściwie przeznaczony pod sport, rekreację i 'turystkę,
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to nic nie będzie powodowalo zatrzyrnania prowadzenia planów miejscowych, będą
one dale5 doprowadzone do końca.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który poprosił gdy w przyszłości jak będzie
spotkanie z Panią Poseł, to żeby lobbować u Pana Marszałka nasze rondo Kościuszki-
Popiełuszki, ponieważ pieniądze zostały wydane, a nie wiadomo, czy ono w. ogóle
będzie. Dodał, że Pani Poseł jest z tej sarnej opcji co Pan Marszałek, to może by
lobbowała, aby to rondo zrobić, bo jeszcze będzie tak, że grnina straci 150 tys. zł.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że za każdym razem, nie tylko o
skrzyżowaniu na Kościuszki, ale talie o drogę wojewódzką 241 na odcinku Sępólno-
Tuchola jest mówione i przypominane. Nadmienił, że grnina otrzyrnała szósty aneks
do podpisania na opracowanie dokumentacji na to rondo. Termin na opracowanie
jest wyznaczony do końca grudnia tego roku, co nie oznacza, patrząc na to co się
wydarzyło do tej pory, że jest to ostateczny termin. Podkreślił, że już nie ma innych
możliwości jak tylko lobbowanie i przypominanie, że sprawa ta się ciągnie bardzo
długo. Posłowie są o to proszeni i Pani Poseł w tej sprawie już też interweniuje, a
skutki są takie, iż marny zrobione 21an drogi, nie w takim standardzie jaki był
oczekiwany i jaki był pierwotny plan. Przypomniał, że pierwotne plany zaldadały
budowę ścieżek rowerowych na całej długości, modernizację skrzyżowań,
wyprostowanie za?krętów. Projekt był profesjonalnie i dobrze zrobiony, lecz na dzisiaj
jest odnowiony asfalt, co do którego nie ma żadnych zastrzeżeń. Na zakończenie
Burmistrz Sepólna Krajeńskiego wyjaśnił, że przy3mu5e tq sugestie ale przy kaażdej
okazji, gdzie tylko pojaw'ają się posłowie, którzy mają jakikolwiek wpływ, to są prośby
ilobbowania do działania.

Przewodniczący RM poinformował, że więcej pytań nie było, a wypowiedż= Pana
Burmistrza na temat spotkania z firmą Kapost była wyczerpująca.

Następnie Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informację radni otrzyrnali.

Następnie Przewodniczący RM odczytał informację z działalności w okresie między
sesjarni.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknJ ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapyta?ń przez
radnych. Następnie poinformowa?ł, że między sesjami nie została złożona żadna
interpelacja, ani zapytanie. Nadmienił, że jeźeli radny chciałby zlo0ć dziś interpelację
lub zapytanie to prosi o jej odczytanie.
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Głos zabrała radna RM Luc3ma Pająk, która zapytała, czy Pan Burmistrz posiada
jakąkolwiek wiedzę na temat, kiedy Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad
rozpocznie wdraażanie planu poprawy bezpieczeństwa wsi Niechorz. Wyjaśniła, że
projekt został opracowany już kilka lat temu, lecz dokładnie nie pamięta kiedy miała
nastąpić realizacja i chyba mia?ło być to w tyrn roki?i, ewentualnie w następnym.
Następnie radna RM Pająk stwierdziła, źe jeżeli Pan Burmistrz nie posiada takiej
wiedzy, to prosi o skierowanie takiego zapytania do Generalnej Dyrekcji, poniewa?ź
warto się przypomnieć, aby nie zapomnieli, bo jeżeli zaczną realizować obwodnicę to
zapewne zapomną o Niechorzu.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Ponadto radna RM Lucyna Pająk wskazała, że ma drugie zapytanie. Nadmieniła ,że
teren placu ,,SEZAM" jest bardzo duźą działką, bo prawie hektarową leżącą w obrębie
miasta Sępólna. Zwróciła się z zapytaniem, czy udałoby się, po zaopiniowaniu przez
Samorząd, wygospodarować tam jakieś dzia?łki i je sprzedać, a uzyskane środki
przeznaczyć na inwestycje i remonty substancji mieszkaniowej grniny.

Kserokopia pisma sta?nowi załącznik nr 8 do protokołu.

Więcej interpelacji i zapytań nie złożono, związku z tym Przewodniczący RM zamknął
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Wolne wnioski zło$li :

Głos zabra?ła wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która chcia?łaby uzyskać
informację na temat aktualnej sytuacji działki po byłyrn PKS-ie, ponieważ słysza?ła i
czyta?ła w mediach, że są tam jakieś problemy. Zapytała, co jeszcze musialaby zrobić
gmina w tym kierunku.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który wyjaśnił, źe spotkał się z
przedstawicielarni Rady Rodziny dzia?łającej przy Burmistrzu oraz Stowarzyszenia
Dorośli-Dzieciom, którzy zwrócili się z prośbą o przekazanie w ich imieniu wnioslm
do budżetu dotyczącego budowy na terenie naszego miasta skateparku i parku
linowego.

Ksero'kopia pisma stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Następnie radny RM Juhnke odczyta?ł treść wnioslm. Ponadto wskazał, że z własnych
środków nie uciągnie się tego zadania, dlatego spróbuje zaanga?żować do tej zbiórki
jeszcze więcej wolontariuszy i być moźe uda się zebrać wyrnaganą kwotę na projekt.
Dodał, że Minister Sportu i Turystyki w styczniu będzie ogłaszał nowe rozdania na
tego typu inwestycje. Przypomniał, że jest to ju?ż 3 wniosek, bo pierwszy składala
sarna młodzież, drugi wniosek zło$ł Samorząd Osiedla Nr 2. Koszt maksymalny
takiego projektu to około 20 tys. zł.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zło$ł wnioski:

- o wypłatę rekompensaty dla przedsiębiorców mających firmy na terenie rewitalizacji,
z tytułu utraconych przychodów. Odczytał treść wniosku, który stanowi załącznńk
nr 10 do protokołu.
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do budżetu gminy na 2022 rok na zakup tłucznia na drogi grninne w ilości 400 ton
dodatkowo z puli sołectw, które sołectwa zadeklarują taką chęć, natomiast równiarka
i walec na koszt grniny. Odczytał treść wniosku, który stanowi załącznik nr 11 do
protokołu.

- budźetu gminy na 2022 rok na drogę relacji Włościbórz- Włościbórek, Trzciany-
Włościbórek około 4 krn. Odczytał treść wniosku, który stanowi załącznik nr 12 do
protokołu.

- w sprawie zwołania zebrania wiejskiego w świetlicy wiejskiej we Włościborzu, aby
mieszkańcy sołectwa zdecydowali jaką przy5ąć drogę do realizacji o nawierzchni
asfaltowej. Odczytal treść wniosku, który stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Następnie radny RM Antoni Dolny zwrócił się z prośhą, aby Przewodniczący RM nie
zabraniał składania mu wniosków jako radnemu oraz skierowal prośbę do Pana
Burmistrza i Przewodniczącego Rady, aby nie przekazywać rozbieżnych, zakłamanych
informacji lokalnej społeczności. Wyjaśnił, że nie sprzyja to, ani grninie ani
mieszkańcom, lecz powoduje konflikt społeczny.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który odniósł się do wypowiedzi radnego RM
Zdzisława Grzecy, aby z posłarni lobbować temat ronda. Radny zaproponował
skontaktować się z radnymi wojewódzkimi i poprosić ich tutaj na spotkanie.
Stwierdził, że raz na jakiś okres mogą przyjechać do swoich wyborców i posłuchać
5akie są bolączki, bo to co wyprawia Pan Marszałek w ostatnim okresie w stosunku
do nas, ale także w stosunku do Tucholi, to stajemy się peryferią Województwa
Kujawsko-Pomorskiego. Dodal, że to co wyprawia z inwestycjami, gdzie żąda
dodatkowe opłaty, chocia,żby dokumentacja ronda u zbiegu ulicy Kościuszki i
Odrodzenia. Nadmienił, że jest to kpina co wyprawiają, bo gmina daje sporo pieniędzy,
a oni nie potrafią wykonać nawet przetargu. Dodał, że jeżeli chodzi o radnych
woj ewództwa, to niestety Pan Marszałek jest tylko osobą, którą można w każdej chwili
odwołać, jeżeli nie wykonuje. Radny zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza i Pana
Przewodniczącego o skontaktowanie się lub zaproszenie radnych wojewódzkich i
zażądać stanowiska aby potwierdzili, czy przyjadą i poinformowanie radnych kto
odmówił i nie chce przyjechać i uczestniczyć.

a

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który podziękowa?ł Zakładowi Transportu i
Usług oraz Prezesow' za wykonanie nalewki drogi razem z infrastrukturą, czyli z
rowarni i ze wszystkim. Poprosil aby kierownik pojechał porobił zdjęcia i pokazywal,
jak powinna być zrobiona droga. Pan radny poinformowal, że jadąc od Lutowa zosta?ło
do zrobienia jeszcze 100 metrów po lewej stronie i po drugiej 200 metrów, poniewaź
nie było to w remoncie tej drogi. Dodał, że myśli, że Pan Burmistrz z kierownikiem i
Panią Skarbnik dadzą te parę groszy, aby ZTiU dokończył, chociaż do budynku w
Lutowie, ponieważ to dziwnie wygląda. Na za?kończenie podziękowal w imieniu swoim
oraz mieszkańców Radońska i Lutowa.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zapyta?ła, czy można
zamontować światła na ulicy Nowy Rynek, ponieważ między godziną 14:00 a 16:00
nie można wyjechać na ulicę Hallera, gdyż samochody stoją, aź za przedszkole.
Stwierdziła, że moze naleo0 napisać jakieś pismo w tej sprawie, poniewa?ż nie wie, czy
ludzie doczekają się realizacji ronda z prawdziwego zdarzenia.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który odniósł się do wypowiedzi Pani
wiceprzewodniczącej Anny Miczko wskazując, że może należy zwrócić się o pomoc do
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ruchu drogowego, aby kierowali ruchem w godzinach szczytu przez pół godziny do
godziny.

Natomiast radny RM Zdzisław Grzeca stwierdził, że nie potrzeba tarn ronda, tylko
świateł inteligentnych, które zatrzyrnują główny ruch i po zapaleniu się zielonego
światła wpuszczają 2-3 samochody. Nadmienił, że jest to bardzo proste rozwiąza?nie
tylko trzeba mieć zgodę z krajówką.

Głos zabrała Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która w nawiązaniu do
artykułu, który ukazał się w internecie odnośnie zatwierdzenia budowy boiska
sportowego w Szkole w Zalesiu stwierdziła, że mieszkańcy Sołectwa Skarpa wolą
budowę sali, bo to nie rozwiązuje lekcji sportowych, czy zorganizowania apelu w
okresie zimowym. Nadmieniła, że dostaje zapytania od mieszkańców, dlaczego na
przedszkole zostało pozyskane z Funduszu Inwestycji Lokalnych 2 mln zł, i obecnie
środki te zostały zarnrożone do momentu, kiedy gmina pozyska nowe fundusze.
Dodała, że obecnie są starania z Funduszu Inwestycji Strategicznych z Polskiego
Ładu. Przypomnia?ła, że na salę gimnastyczną gmina pozyskała 400 tys. zł i środki te
przeznaczyła na zupełnie inny cel, niż były przeznaczone i wystosowała nowe pismo
o starania z Polskiego Ładu. W związku z powyższyrn Pani Sołtys zapytała, czy nie
moźna było zablokować 400 tys. zł i starać się o dołożenie środków np. z Polskiego
Ładu na budowę sali gimnastycznej w Zalesiu, skoro czść środków jest. Nadmieniła,
że społeczność Sołectwa Skarpa nie rozumie tego, że w przypadku przedszkola można
było tak zrobić, ale jeżeli chodzi o salę gimnastyczną w Zalesiu to już takie czynności
nie zosta?ły podjęte.

Pani €zeszewska stwierdziła, że wobec powyższego nasuwają się takie pytania:
- dlaczego środki na salę w Zalesiu nie zostaly tak samo zablokowane jak w przypadku
przedszkola?
- dlaczego blokowana jest budowa sali gimnastycznej w Zalesiu?
- dlaczego gmina nie chce rozwoju obszarów wiejskich?
- dlaczego grnina nie zabezpiecza podstaw funkcjonowania społeczności lokalnej?
Odnosząc się do ostatniego pytania Pani Sołtys wyjaśniła, że grnina nie zabezpiecza,
poniewa?ż są planowane nowe działania np. budowa ronda, przeciwko budowie której
nie jest, ale gdy powstanie obwodnica zmniejszy się ruch i to rondo tak naprawdę nie
będzie potrzebne.

Przewodniczący RM przypomniał, że jest to punkt wolne wnioski informacje.

Pani Sołtys Czeszewska wyjaśniła, że zadano jej pytanie, na które chciała
odpowiedzieć. Dodała, że sala gimnastyczna już od dawna powinna być w ka?żdej
szkole, bo jest to rozwój naszych dzieci i naszego społeczeństwa.

Następnie Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM poinformował, że wpłynęło
pismo od Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w Warszawie dotyczące Apelu Nr 1 / 2021
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25 sierpnia 2021 roku. Dodał, że radni
otrzyrnali pismo. Pani Jadwiga Bukolt wiceprzewodnicząca RM odczyta?ła treść pisma.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, źe radny RM Tobiasz Świniarski w dniu
4 września 2021r. został na V Zjeżdzie Oddzia?łu Gminnego Związku Ochotniczych
Strajry Pożarnych RP w Sępólnie Krajeńskim wybrany na funkcję Prezesa Oddzia?łu
Gminnego, natomiast radny RM Artur Juhnke od dnia 1 pażdziernika 2021r. obejmie
stanowisko Dyrektora Wydzia?łu Komunikacji i Dróg Starostwa Powiatowego w
Sępólnie Krajeńskim.
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Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który podziękował za gratulacje. Dodał, że z
bardzo dużą pokorą przy5a't to stanowisko i ma nadzieję, że sprosta wyzwaniom.

Przewodniczący RM poprosił Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy o
przedstawienie informacji dotyczącej Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i
Mieszkań.

Pan Dariusz Wojtania przypomniał, że czwartek 30 września 2021 r. jest to ostatni
dzień Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkari. Spis jest obowiązkowy.
Urząd Statystyczny grozi karą grzywny dla osób, które go sarne nie zrealizują, bo nie
jest koniecznością, aby spisu dokonał rachmistrz. Jeżeli rachmistrz nie zadzwoni, to
ka?żdy ma obowiązek wykonać to sarnemu. Nadmienił, że aby ułatwić mieszkańcom,
którzy jeszcze tego nie dopełnili, Urząd Miejski w dniu jutrzejszym dla celów
spisowych będzie czynny do godziny 20:00.

Przewodniczący RM zarnla'iąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sępólno
Krajeńskie.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że informacje na powyż,szy temat radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił informację za pomocą prezentacji multimedialnej.

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 16do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który stwierdził, że bardzo ładnie brzmia?ło o
salach gimnastycznych w Zalesiu, Zboi i Wiśniewie, lecz nasuwa się pytanie
dlaczego w Zalesiu nie jest wykorzystane i realizowane. Dodał, że społeczeństwo
dopytuje się dlaczego tak się wydarzyło i dlaczego to jest ta?kim du,?m konfliktem
społecznyrn.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca zwrócił uwagę, aby przy podawaniu kwot w
euro, podawać również w kwotach polskich, bo nie wie, czy to jest kurs z miesiąca,
czy teraz. Ponadto zapytał jaką kwotę otrzyrnano z Agencji na 640 dzieci.

Dyrektor ZOOS wyjaśnił, że Agencja Rynku Rolnego nie informuje ile to kosztuje, a
są to całe pojemniki jogurtów, jabłek, owoców, war?, czy innych rzeczy. Dodał, że
zadzwoni do Agencji i zapyta o te kontrakty z dostawcami. Odnośnie kwoty euro
wskazał, że podała to szkoła i jest to słuszna uwaga.

Głos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która w nawiązaniu do uwag
rodziców przedstawionych na Komisji Oświaty (...) w sprawie umożliwienia dzieciom
odpowiedni odpoczynek w przedszkolach zapytała, czy doszło już do rozmów.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor ZOOS w Sępólnie Krajeńskim poinformowa?ł,
iż otrzymał informację od obydwu Pań Dyrektorek, że przygotowują odpowiedzi na
Komisję Oświaty (..).
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Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM podziękował za przygotowaną
informację, a następnie poinformowa?ł, źe od tej pory Rada Miejska będzie obradowała
w 12 osobowym składzie.

Nieobecna radna RM Mariola Turek oraz radny RM Janusz Tomas, którzy
usprawiedliwili swoją dalszą nieobecność.

Następnie Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 8. Informacja o przyznanych stypendiach, nagrodach i wyróżnieniach
Grniny Sępólno Krajeńskie dla uczniów za uzyskane w poprzednim roku

szkolnym wyniki w nauce oraz szczególne osiągnięcia edukacyjne, artystyczne
i sportowe.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że zeszłoroczna sesja Rady Miejskiej jak i obecna różni
się znacznie od poprzednich sesji, które odbywały się w obecności dyrektorów,
nauczycieli, wyróżnionych uczniów, a także rodziców, dziadków i opiekunów dzieci.
Jednakźe w związku z trwającyrn w dalszyrn ciągu stanem epidemii COVID-19 nie
można osobiście pogratulować i wręczyć nagrody uczniom oraz nauczycielom. Taką
przyjemność będą mieli dyrektorzy szkół oraz wychowawcy, którzy wręczą uczniom
nagrody i wyróżnienia.

Głos zabrał Pan Waldemar Stupa?łkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który
wskazał, że zanim przejdzie do nagród, stypendiów i wyróżnień wróci do waż,nego
wydarzenia jakim jest wydanie decyzji środowiskowej dla obwodnicy Sępólna
Krajeńskiego i przedstawi dwie informacje. Wyjaśnił, że faktograficzna decyzja
zawiera 57 stron z doldadnym opisem jak ma być zrealizowana, dwa za?łączniki oraz
12 za?łączników graficznych. Dodał, źe cały opis fragrnentów jakie przedstawił,
zostanie zamieszczony na stronie internetowej, łącznie z tą decyzją. Będą to pliki do
pobrania i będzie można zobaczyć zarówno przebieg, pas drogowy jaki jest
wyznaczony, trasę tej obwodnicy, jak i będzie moźna zapoznać się z zapisarni
szczegółowymi, mówiącyrni ja?k ma być ta inwestycja zrealizowana. Stwierdził, że jest
to wa?żna rzecz, która się wydarzyła po ponad roku od podjęcia działań przez RDOŚ,
24 września 2021r. grnina otrzyrnała decyzję środowiskową, na którą grnina bardzo
długo czeka?ła, a nad którą pracowała od 2002 roku.

Następnie Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przeszedł do
wyróżnień, nagród i stypendiów dla dzieci i młodzieży.

Przypomniał, że Pan Tymecki wspomniał, że w naszej grninie od 2012 roku
przyznawane są uczniom klas 4-8 szkół podstawowych stypendia za wybitne
osiągnięcia edukacyjne, artystyczne i sportowe. Stypendy'starni mogą zostać
uczniowie tych klas szkół podstawowych, którzy spełniają co najmniej jeden
poniższych warunków:

w wyniku rocznej klasyfikacji uzyskali średnią ocen, co najmniej 5,4 w klasach
4-6 w szkole podstawowej lub 5,2 w klasach 7-8 szkoły podstawowej i mają
wzorową ocenę z zachowania;
są laureatami w olimpiadach i konkursach na szczeblu wojewódzkim lub
ogólnopolskim z przynajmniej jednego przedmiotu nauczania klas 4-8 szkoły

. podstawowej miejsca 1,2,3 są premiowane oraz uzyskali w klasyfikacji

z

*

*
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końcowo rocznej z tego przedmiotu ocenę celującą, a z pozosta?łych
przedmiotów mają średnią ocen nie niższą niż 4.0;
reprezentują szkołę, za ostatni rok nauki mają wybitne osiągnięcia artystyczne
lub sportowe i zajmują miejsca 1,2,3 w konlmrsach ogólnopolskich i uzyskali
co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że w tyrn roku przyznano 72
stypendia dla uczniów klas 4-8 szkół podstawowych, w wysokości po 500 zł ka?żde,
na łączną kwotę 36 tys. zł.

*

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odczytał
imiona i nazwiska wyróżnionych uczniów, którzy otrzyrnali stypendia.

Lista wyróżnionych osób stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, iż kolejną grupą wyróżnionych są
osoby, któryrn przyznawano nagrody i wyróżnienia za szczególne osiągnięcia
edukacyjne, artystyczne i sportowe. Nagrodzonyrni lub wyróżnion3mni mogą zostać:

* uczniowie klas od 1 do 3 szkół podstawowych, którzy reprezentując swoją
szkołę osiągnęli przynajmniej na szczeblu powiatowyrn 1,2 lub 3 miejsce, albo
tytuł laureata lub wyróżnienie, tylko w przypadku przyjętego przez
organizatora konkursu, przeglądu, zawodów, braku wskazania zajmowanych
miejsc przez uczestników, w zakresie nauki, sztuki i sportu;
uczniowie klas 4-8 szkoły podstawowej, którzy reprezentując szkołę osiągnęli
sukces przynajmniej na szczeblu wojewódzkim w miejscach 1,2 i 3 lub tytuł
laureata, bądż wyróżnienie;
uczeń, grupa uczniów lub szkoła za szczególne osiągnięcia edukacyjne,
wykraczające poza ramy niniejszego regularninu.

*

@

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że w roku 2021 przyznano 17 takich
wyróżnień, indywidualnych i zespołowych za szczególne osiągnięcia edukacyjne,
artystyczne lub sportowe. Dodał, że przyznano nagrody rzeczowe, na łączną kwotę
2 600 zł.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odczytal
listę nagród i wyróżnień za osiągnięcia w roku szkolnym 2020 / 2021.

Lista wyróżnionych osób stanowi yałącznik nr 18 do protokołu.

Pan Waldemar Stupalkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego pogratulował
przyzna?nych stypendiów, nagród i wyróżnień.

W dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że wręczenie nagród,
wyróżnień i stypendiów jest też okazją do podziękowania pedagogom, którzy
przyczynili się do wysokich sukcesów naszych dzieci. Dodał, że co roku takie
wyróżnienia są przekazywane i również w tym roku, gmina chciałaby łącznie
nagrodzić 11 nauczycieli ze Szkół Podstawowych nr 1 i nr 3 oraz ze szkoły w
Wiśniewie.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odczyta?ł
listę wyróżnionych nauczycieli.

Lista wyróżnionych nauczycieli stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Ponadto Przewodniczący RM w imieniu Rady Miejskiej i własnym pogratulował
młodym, arnbitnyrn uczniom, którzy poprzez swoją cięźką pracę w trybie zdalnym,
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wzorową postawą osiągnęli wysokie wyniki wyróżniające ich na tle pozostałych
rówieśników. Dodał, że osiągnięte wyniki były podstawą do przyznania im
stypendiów, czy wyróżnień. Życzył wszystkim uczniom konsekwencji i pomyślności w
dalszych dzia?łaniach i osiągnięciach również w roku szkolnym 2021 / 2022 oraz tak
wspania?łych wyników, ?czyk aby liczba wyróźnionych była jak największa.
Pogratulował również wyróżnionym nauczycielom dziękując za ogromny trud, który
wło0li w kształcenie całej młodzieźy, nie tylko tej dzisiaj wyróżnionej przez Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego i Radę Miejską w
Sępólnie Krajeńskim. Również pogratulowa?ł rodzicom wyróżnionych uczniów za
wspieranie dzieci w ciężkiej efektywnej pracy.

Następnie Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i ogłosił przerwę
do godziny 12:45.

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
Wieloletniej Prognozy Finansowej związana jest z wprowadzeniem nowych
przedsięwzięć takich jak:

* ,,Stworzenie miejsca aktywności i rekreacji w miejscowości Dziechowo",
zadanie realizowane w ramach PROW;
,,Kompetencje kluczem do przeszłości edycja II", realizowa?na przez Zakład
Obsługi Oświaty Samorządowej;
,,Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w
Zalesiu", zadanie realizowane w rarnach Rządowego Funduszu Inwestycji
Lokalnych ;
,,Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osiedle
Leśne" w ramach środków własnych.

Następnie Pani Skarbnik dodała, że z uwagi na brak moźliwości organizacji zadania
pn. ,,Rodzinny piknik wędkarski w Sępólnie Krajeńskim", następuje rezygnacja z tego
zadania oraz wykreślenie z załącznika przedsięwzięć.

*

*

*

Ponadto Pani Buchwald wskazała, że aktualizuje się dochody i wydatki do wysokości
określonych w uchwale budżetowej.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na Komisji Budżetu RM i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

10 radnych, przeciw - 1 radnych, wstrzymał się - O radnych,
głos nieoddany - 1 radny

W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXVI/339/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
września 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie rok stanowi załącznik nr 21 do
protokołu.

b} zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrz3miali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
bud?żetu związana jest ze zwiększeniem po stronie dochodów i wydatków tego budżetu
o kwotę 3 656 995,90 zł. Na zmianę tą składa się między innymi:

* wprowadzenie projektu ,,Kompetencje kluczem do przeszłości", realizowanego
przez ZOOS. Jest to pierwsza część realizowana w tym roku budżetowym;
zwiększenie planu na domy pomocy społecznej, zadanie realizowane przez
OPS;
zwiększenie planu związane z otrzymaniem z Rządowego Funduszu Rozwoju
Mieszkalnictwa środków na wniesienie wldadu pieniężnego na podwyższenie
kapitalu zakładowego spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa ,,IF?'ZN-
Bydgoski" w wysokości3 mln zł.

*

*

Pani Skarbnik wyjaśniła, że pozostale zmiany są zmianarni porządkowymi,
związanymi również ze zmianą rozporządzenia w sprawie klasyfikacji budżetowej oraz
bieżącym funkcjonowaniem jednostek.

Projekt zmian został przedstawiony na Komisji Budżetu RM i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok została przyjęta następując3mii głosarni:

11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - 1 radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXXVI/340/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
września 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2021 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu.
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c} wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych
przy ul. Przemysłowej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera IFGerownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodar?-ci
Komunalnej ora?z Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie swyra'rersva zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych
połoźonych przy ul. Przemysłowej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta
następującymi głosarni:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVI/341 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
września 2021 r. w sprawie wyraźenia zgody na sprzedaż nieruchomości
(runtowych położonych przy ul. Przemysłowej w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 25 do protokołu.

d) wyraźenia zgody na sprzedaź nieruchomości gruntowych położonych
przy ul. Szkolnej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwa?ły radni otrzymali wra?z z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytal
projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyra?żenia zgody na sprzedaź nieruchomości gruntowych
położonych przy ul. Szkolnej w Sępólnie Krajeńskim została przy5ęta następującymi
głosami:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
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W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVI/342/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości
gruntowych położonych przy ul. Szkolnej w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 27 do protokołu.

e) przeprowadzenia wyborów uzupełniających członka Rady Sołeckiej na
kadencję 2019-2023

Przewodniczący RM poinformowa?ł, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśnił, iż w materiałach
na dzisiejszą sesję radni otrzyrnali projekt uchwa?ły ,,w sprawie przeprowadzenia
wyborów uzupełniających członka Rady Sołeckiej na kadencję 2019-2023", gdzie
dotyczy to Sołectwa Kawle. Wyjaśnił, że obecna Pani Sołtys Sołectwa Kawle przed
wyborem zrezygnowala z funkcji członka Rady Sołeckiej, wobec czego powstalo jedno
miejsce w Radzie Sołeckiej do uzupełnienia.

Następnie Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w międzyczasie, czyli po terminie w jakim
radni otrzymali materia?ły na sesję nastąpiły nowe okoliczności rezygnacji kolejnej
osoby w Sołectwie Kawle, a takźe rezygnacji w Sołectwie Trzciany, zarówno Sołtysa,
jak i ca?łej Rady Sołeckiej. W związku z powyższym Sekretarz Gminy zgłosił w imieniu
Burmistrza poprawkę do tej uchwały, która będzie uwzględniała te nowe okoliczności.
Nadmienił, że poprawka dotyczy tytułu, podstawy prawnej, treści jak i uzasadnienia
uchwaly.

Następnie Sekretarz Gminy odczytal cały projekt uchwały w takiej treści, która
biwzględnia autopoprawkę.

Zmiana tytułu: 'tu sprawie przeprowadzeriia wyborów uzupełniających Sołtysa i
członków Rady Sołeckiej na kadericję 2019-2023

Zmiana podstawy prawnei: Na podstawie §19 ust. 1 statutu Sołectwa'Kawle
stanowiącego załąc:mik rir 1 do uchwały Nr X/63/11 Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim z dnia 30 czeru.ica 2011 r. w sprau»ie utworzeriia Sołectwa Kawle i nadania
mu Statutu (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. nr 170, poz. 1437), § 19 ust. 1 statJu Sołectwa
Trzciany stanowiącego załączniki nr 1 4 do uchwały rhr XX)«I/272/ 05 Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajer'tskim z dnia 25 maja 2005r. w sprawie uchwalenia statutów
jedrbostek pomocniczych gmiriy Sępólno Krajeńskie (t.j. Dz. Urz. Woj. Kuj. -Pom. z 201 4r.
poz. 2502, z 201 9r. poz. 3721 ) oraz w zwiq/az z art. 35 ust. 1 i3 pkt 2 ustawy z dnia
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 13 72) uchwala się, co
następuje:

Zmiana parag;raf § 1 ,,§1. Przeprowadzić w temir+ie do dnia 31 grudnia 2021r.
rhast«ępujące uiybory uzupe:łaniające na kadericję 2019-2023:

1 ) dwóch członków Rady Sołeckiej w Sołectwie Kawle;
2) Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Trzciany."

§2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego.
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§3. Uchwała wchodzi w ?cie z dniem podjęcia.

Zmiana uzasadnienia:

,, W związku ze zlożoriymi rezygnacjami z funkcji człorika Rady Sołeckiej w Sołectwie
Kawle, funkcji Sołtysa i członka Rady Sołeckiej w Sołectuiie Trzciany zarz4dza się
przeprowadzeriie wyborów uzupedniających w teminie do 31 grudnia 2021 r."

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM za?rnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił, aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa i członków
Rady Sołeckiej na kadencję 2019-2023 została przyjęta następującymi głosami:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ł się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVI/343/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29
września 2021 r. w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa
i członków Rady Sołeckiej na kadencję 2019-2023 stanowi załącznik nr 29 do
protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, że otrzymal odpowiedź na interpelację radnego RM
Antoniego Dolnego złożoną na sesji w dniu 25 sierpnia 2021 roku w sprawie
zawężenia pasa jezdni na moście na drodze relacji Niechorz-Komierówek do 3,5 m.
Radny oraz pozostali radni RM odpowiedż otrzyrnali, została umieszczona również w
BIP, na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz wywieszona na tablicy
ogłoszeń Urzędu Miejskiego.

Treść odpowiedzi stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządku
obrad.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pa?na
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie pracownika do
udzielenia odpowiedzi.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że na wszystkie wnioski, które padły na
dzisiejszej sesji odpowiedzi zostaną udzielone na następnej sesji. Dodał, źe niektóre
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wnioski się pokrywają, dlatego trzeba przeprowadzić analizę i odpowiedzi na wnioski
zostaną udzielone.

Następnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że otrzymał odpowiedź na wniosek
radnego RM Artura Juhnke w sprawie rozważenia stworzenia prograrnu finansowego
(grantu, stypendium, dofinansowania) przeznaczonego na wspieranie przedsięwzięć
wydawniczych związanych z Gminą Sępólno Krajeńskie. Odpowiedź otrzyrnał Pan
radny oraz pozostali radni. Treść odpowiedzi stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformowal, że wniosek mieszkanki Sępólna Krajeńskiego w
sprawie zwiększenia kontroli prędkości sarnochodów ciężarowych przejeżdżających
przez miasto został przekazany do Komendy Powiatowej Policji celem podjęcia
stosownych działa?ń. Pismo o przekazaniu zostalo przesłane radnyrn pocztą
elektroniczną. Dodał, że do chwili obecnej nie otrzymano odpowiedzi. Treść pisma
stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM poprosił o uzupełnienie odpowiedzi na wnioski z
poprzednich sesji RM.

Pan Jarosław Dera Kierownik Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa poinformowal, że
nie ma odpowiedzi od PKP SA na wniosek dotyczący naprawy przejazdu kolejowego
obok MDD ale przejazd kolejowy został naprawiony.

Przewodniczący RM poinformowal, że odpowiedż na wniosek dotyczący przewrócenia
szerokości jezdni do wymiarów pierwotnych, tak aby pojazdy rolnicze mogły
przejeżdżać przez most została udzielona przy odpowiedzi na zgłoszoną interpelację.

Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gkr udzielił odpowiedzi na wniosek
w sprawie przycięcia krzewów i drzew rosnących wzdłuż ulicy bł. ks. Jerzego
Popiełuszki. Poinformowa?ł, że sprawa zostala załatwiona, a drzewa i krzewy zostały
przyciete.

Sekretarz Gminy Pan Dariusz Wojtania udzielił odpowiedzi na wniosek w spraw'e
możliwości zainstalowania windy przy Urzędzie Miejskim oraz w Bibliotece na ul.
Wojska Polskiego. Poinformował, że Pan Burmistrz udzielił już wyczerpującej
odpowiedzi.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gkr udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie
przeniesienia ławki niepodległości, która znajduje się przy Pomniku ku czci
Chrystusa Króla na Plac Wolności. Wskaza?ł, że ławeczka niepodległości została
zamontowana przy Pomniku Chrystusa Króla, ze względu na to, że ten element miał
być związany z przestrzenią poświęconą patriotyzmowi, niepodległości. Dodał, że na
dzień dzisiejszy jesteśmy związani jeszcze z projektem.

Pan Marek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji udzielił odpowiedzi na wnioski
w sprawie doprowadzenia do przeglądu i remontu ścieżek rowerowych, przejść nad
jeziorem, stanic, ponieważ są dewastowane oraz wycinki trawy wokół jeziora i
remontu mola, a takze na wniosek w sprawie niezakonserwowanych, zbutwialych i
odpadających desek na tężniach i dlaczego podczas upa?łów tężnie nie były
uruchomione.

Stwierdził, że jeżeli chodzi o zdewastowane stanice wokół Jeziora Sępoleńskiego to
rzeczywiście taki stan był. Dodał, że te stanice są monitorowane i na bieżąco
przeglądane. W okresie letnim przegląd następuje co tydzień. Podla?eślił, że w
momencie, kiedy mieszkanka zgłasza?ła ten wniosek miejsce, które wskazywa?ła było
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juź naprawione, poniewa?ż brygada remontowa w połowie sierpnia naprawiała stanicę
,,na Goli łące". Doda?ł, że znowu w połowie września wszystko zniszczono tj. ławki
zostały wykopane i stoły zniszczone. Ponownie ekipa remontowa dokonała naprawy.
Jest to jedyne takie newralgiczne miejsce na terenie Sępólna Krajeńskiego, gdzie te
rzeczy się powtarzają. Wszystkie inne incydenty, które były na terenie Sępólna, jeżeli
chodzi o ławki i inne miejsca wypoczynku zdarzają się pojed3mczo. Sprawy te były
zgłaszane na policję i jest tych incydentów coraz mniej.
Ponadto Dyrektor CSiR poinformował, że na molo na bieżąco są wykonywane
remonty, jest ono czyszczone i są wyrnieniane deski. Dodal, że po gruntownym
przeglądzie już wiadomo, że podwaliny tego mola są spróchniałe. W tyrn roku będzie
składany wniosek do budżetu o wyrnianę całkowitą nawierzchni mola, na konstrukcję
z odpowiedniego drewna.
Następnie Pan Chart wyjaśnił, że faktycznie był pewien okres, że tężnie nie dzia?ła?ły.
Dodał, że tężnie są konserwowane, a ostatnia konserwacja odbyła się w zeszłym roku.
Tężnie były przemalowane preparatem drewnoochronn3mn, były wymienione gałęzie
tarniny, był naprawiany system dostarczania wody, lecz niekiedy dochodzi do sytuacji
awaryjnych, bo wrzucane są śmieci do środka lub gdy nie zadziała pompa. Właśnie
taka awaria wystąpiła w okresie letnim ale zostało to naprawione. Tężnie pracują do
tej pory i na wiosnę planowany jest większy, solidniejszy remont, który będzie polegał
na w3mnia?nie desek, które wyglądają na zbutwia?łe.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek w sprawie zalewanej ściekami ul. Ogrodowej. Wyjaśnił, że był
na miejscu 3 razy i okazuje się, źe jest to stara studzienka ściekowa, do której
przyłączone jest podwórko. Przy deszczach wypłukało resztki i wypłynęło na ulicę
Ogrodową. Dodał, że na dzień dzisiejszy jest sucho.

Następnie Kierownik Referatu Gospodar]-ci Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek w sprawie instalacji gazowej w budynku wspólnoty
mieszkaniowej w Zalesiu, uszkodzonej rynny, rozliczeń opłat za światło na korytarzu,
a także na wniosek w sprawie zorganizowa?nia spotkania Sołtysa Zalesie z
Przewodniczącyrn Rady Miejskiej, Burmistrzem i Sekretarzem celem za?łatwienia
spraw przed zakończeniem pełnienia funkcji sołtysa. Wskaza?ł, że spotkanie takie
odbyło się podczas, którego wyjaśniono sprawy zaocznie. Natomiast drugie spotkanie
odbyło się w terenie, gdzie z Panem Prezesem ZTiU i Panem Sołtysem zostały ustalone
terminy, kiedy zostanie to wszystko wykonane.

Ponadto Pan Jarosław Dera udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie odnowienia
przejść dla ociemniałych i niedowidzących na kolor żółty. Stwierdził, że wniosek został
zrealizowany.

Następnie Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i :Rozwo3u
Gospodarczego udzieliła odpowiedzi na wniosek w sprawie, czy awaria na ulicy Nowy
Rynek została już wykonana, bo miało być to wykonane do 15 września. Wyjaśniła,
że 14 września br. grnina otrzymała od Firmy Marbruk informację, że naprawa ta
zostanie wykonana do 15 pażdziernika, z uwagi na możliwość połączenia prac
naprawczych z wykonaniem nawierzchni bitumicznych na aktualnej inwestycji
prowadzonej przez firmę dla zamawiającego tj. rewitalizacja.

Pa?n Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie
kapsuły czasu. Nadmienił, że w kapsule przewiduje się list przewodni od
mieszkańców z tego roku, listy od dzieci do przyszłych pokoleń. Dzieciom nie będzie
narzucane co mają napisać, będą mialy swobodę w pisaniu oraz listy starszych dzieci.
Chcemy, aby dzieci przedstawiły swoją wizję, jak widzą naszą grninę, nasze miasto za
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50 lat. W kapsule przewidziane są również informacje na temat artefaktów, czyli tego
co zosta?ło znalezione podczas prac przy rewitalizacji centrum miasta.

Przewodniczący RM poinformowal, że otrzyrnał do wiadomości odpowiedzi na pytania
zgłoszone na poprzedniej sesji przez mieszkańca Sępólna Krajeńskiego w punkcie
dotyczącym dzialalności ZGK Spółka z o.o. i ZTiU Spółka z o.o. Odpowiedzi zostały
przekazane mieszkańcowi.

Ad. 12 Zakończenie sesji

O godz. 13:20, w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udzia?ł w sesji oraz za
przygotowanie materiałów na sesję. Zarnknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykam XXXVI sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 października 2021r.

Obradom'l prze'm,:lczjł :

Przewodnicząi
inż. Fra?ncisźe

MieJskiej
Le?ski

Protokołowała:

mgr

,r-M4f::na Frosina
7ne4

Ki';rown' ik Referatu Organizacyjnego
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